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中国戏曲学院 2022 年外国留学生硕士研究生招生简章

中国戏曲学院是一所独立建制的培养戏曲艺术高级专门人才的高等艺术院

校。为培养更多热爱戏曲艺术与中国文化的海外人才，促进中国戏曲艺术的海外

分享，学院现招收 2022年外国留学生全日制硕士研究生。

一、招生

1. 招生类型和专业

招生类型为全日制学术型硕士研究生、全日制艺术硕士专业学位研究生两

类，学制均为三年。

2. 申请资格

招生通过提交申请材料与网络面试相结合的方式开展。

申请人须具备以下条件：

(1) 持有效外国护照（取得护照签发国国籍），且永久住址在中国大陆及香

港、澳门、台湾地区以外；

(2) 品德良好，无犯罪记录，身体健康；

(3) 具有：a.高职高专毕业学历（毕业日期为 2020年 9月 1日之前）；或 b.

学士学位或相当学位；或 c.本科学历或相当学历；或 d.已获硕士或博士学位。应

届本科生申请人需于 2022年 9 月 1 日前须取得上述类型的学历或学位证书；

(4) 具有中国国家汉语水平考试(HSK)5级（含 5级）或更高水平；

(5) 专业水平达到所报专业要求。系部招生专业名称、导师名单、专业要求

证明材料详见附件 1。

*（1）至（4）项所需证明文件列表见《中国戏曲学院国际学生硕士研究生学习

项目申请表》（附件 2，或至地址 http://en.nacta.edu.cn/Admissions/Form/index.htm

自行下载）。

3. 申请时间

2021年 11月 01日至 2022年 3月 30日

4. 申请方式及费用

申请人须填写《中国戏曲学院国际学生硕士研究生学习项目申请表》，并准

备好国籍、学历、健康状况相关的文件以及系部要求的专业水平证明材料。
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申请表和所有文件、材料提交至中国戏曲学院国际交流合作部(办公楼 319

室），或通过电子邮件发送文件的电子版至 nactastudy@126.com，较大视频文

件可通过 https://wetransfer.com/发送至上述邮箱。学院收齐申请人资料后进行

审核，周期为 7个工作日，审核结束后以电子邮件方式通知考生审核结果以及

网络面试时间。申请费人民币 800元，线上支付。

二、录取

学院根据考生的申请材料、面试意见来确定录取名单。录取通知书纸质版于

2022年 6月寄送考生本人。

三、入学

新生于 9月初按通知日期及要求来校报到入学。入学后按要求参加体检。学

院将按中国国家移民管理局政策协助新生申请长期来华学习签证（X1）或为其

转换学习类居留许可。对部分新生因未能获得 X1签证而无法按时入境入学的情

况，学院将按研究生学籍管理规定处理。

四、费用（人民币）

学费为每学年 38000元。保险费每年 800元起（详见 http://en.lxbx.net/）。

住宿地点为学院内学生公寓双人间（每月 1200元）；或者经学院书面批准后选

择市内校外居住。

五、奖学金

在政府资助下，学院设有北京市外国留学生奖学金，用于资助入学考试成绩

优秀的新生以及学期成绩优秀的在读生。

六、联系我们

中国戏曲学院国际交流合作部

地址：北京市丰台区万泉寺 400号 邮编：100073

电 话： 86-10-63337505

招生信息：ŚƚƚƉ͗ͬͬĞŶ͘ŶĂĐƚĂ͘ĞĚƵ͘ĐŶ

咨询邮箱：ŶĂĐƚĂƐƚƵĚǇΛϭϮϲ͘ĐŽŵ

https://wetransfer.com/
mailto:nactastudy@126.com
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The National Academy of Chinese Theatre Arts

Application to 2022 Research and Taught Postgraduate Programs

(International Students)

The National Academy of Chinese Theatre Arts (NACTA)is an institution of

higher education dedicated to cultivating artistic talents. We offer a rich array of

Master degree programs, both research and taught, to international students who are

interested in performing, music, directing, theatrical writing, stage arts, new media

arts, cultural communication and cultural industry management. Now 2022 programs

are open for application.

Application
Program Type

We offer full-time research and taught postgraduate programs (3 years) to

potential students.

Qualifications

Applicants should be non-Chinese citizens in good health condition and with

valid passport (the nationality is in accordance with the country which issued the

passport); his/her permanent address should be out of China and Hong Kong, Macao

and Taiwan areas; should have no records of lawbreaking; should have a Bachelor's

degree or Master/Doctoral degree, or a certificate of completion of advanced

vocational education /community college education / junior college education which

was given before September 1, 2020, or a certificate of completion of higher

education. In the last case, if applicants are undergraduates, he/she should submit a

confirmation letter written by host university/college concerning that he or she will

receive graduation certificate or bachelor’s degree by September 1, 2022. Applicants
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are also expected to reach the level of Chinese Proficiency Test (HSK) Band 5 or

above, and have the qualifications required by the department they want to get in.

Please find the list of study fields, supervisors and qualifications required by

departments in Appendix I, and the specific documentation related to applicants’

nationality, health condition, certificate of education, etc.in Application to MA

Programs (Appendix II, or download it at http://en.nacta.edu.cn/Admissions/Form/index.htm）

Application Timeline

November 01,2021– March 30, 2022

How to Apply

Please fill out the Application and prepare the documentation and what

departments require from applicants. Submit them to Office of International Affairs at

NACTA (Room 319, Administration Building ) , or send the digital versions of them

to nactastudy@126.com.（Please send your video via https://wetransfer.com/ to the

email address if there is a limit on the size

stmr
adtpct t ents

mpeoadeastourmizea

U

Pe

whll

wngrrs

anplicants

theomdi et ail

wn
stener

swhrs一rn#

the倀

teTupth tf

teTiaT

and

the

thmi

of

on

of lone oneedYisTh

Tee

TntsY

Te

e

Ts

TTA

Thaca

Ts

Tt f lကelrrdi i ee

Tnd

Teemdd

Te Tar]

Tf lonea

A i trt

s

s T

Appeicants

Ahll

Ae

Ade intpa

Adaomeing

Ao

Aoe

Aequpth

tAeqiaq

Add

Aon i ents

o aie

oy

oneedvisqhrn.

o Aqotudynts

ohll

reqeine

rherr

ontoflment

oi ile

oar d

on

oⴀpe

o

T2

Ta t oiaara t

o Aq

otu d yn ts

ot e mdd

o e t

oe q rs tr red

o noa n i p p

on
soasey

o up ar r b e r

o

o 22on d

artpa d

a en iga n

a t t q dကp

an
saainn ge

C h in e n

Cn

C a

a e rs

Cm i a rsa s t
Cr r

a e s

atudyn ts

Co

d t f

th e t

t l it n t o flm en tst l e

t o n dhmge t t

t p e n t n p l ome itan

t n p l omreata

a is o

t n

re q u ire d

b ybh e

b Atio n a l

bn i eg re t io n

b dm in is tra t io n

tbh in e n

b ACTA

h t la s

b e s

mailto:nactastudy@126.com
https://wetransfer.com/


ϱ

students apply for a visa X1 or transfer their valid stay permit into study type, the

National Immigration Administration, however, remains the final arbiter of all

immigration-related cases. For students who are unable to come to Beijing by an

appropriate visa, NACTA will deal with his or her case according to enrollment

management regulations which concern how to maintain student status at NACTA.

Tuition, Insurance and Accommodation
Insurance: at least 800 CNY/year (the expenses vary according to different

insurance plans, please find plans at http://en.lxbx.net/)

Tuition: 38000 CNY/academic year

International students can choose to live in student dormitory at NACTA which

offers twin-bed rooms (1200 CNY/month) , or other residence in Beijing upon a

written approval from NACTA.

Scholarship
We offer International Student Scholarship funded by Beijing Municipal

Government to new and current students who have impressive achievements in their

interviews or study fields.

Contact us
Office of International Relations

National Academy of Chinese Theatre Arts

Address: No.400, Wanquansi Street, Fengtai District, Beijing, P.R.China

Tel: 86-10-63337505

Admission Information: http://en.nacta.edu.cn

Email: nactastudy@126.com

mailto:nactastudy@126.com

